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Protokół  Nr  XXIII/2012  
z  sesji  Rady  Gminy  Sienno   

odbytej  w  dniu  27  listopada  2012  roku 
 
                     Sesja  odbyła  się  w  sali  konferencyjnej  Urzędu  Gminy  Sienno  w  godzinach 9.00 – 12.20.  
Obradom  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński . 
Protokołował  inspektor  UG  Barbara  Capała . 
 
W  sesji  wzięli udział : 
1.Radnych  Rady  Gminy                                                                        -  13 
2.Wójt  Gminy  Sienno                                                                           -  Stanisław  Pora        
3.Zastępca  Wójta  Gminy                                                                     -  Alicja  Zimak 
4.Sekretarz  Gminy                                                                                 -  Piotr  Dąbrowski 
5.Skarbnik  Gminy                                                                                   -  Jolanta  Karolik 
6.Dyrektor  ZSOiP  w  Siennie                                                              -  Czesław  Sieczka 
7.Dyrektor  Gminnej Biblioteki  Publicznej  w  Siennie                 -  Wioletta  Polak 
8.Dyrektor  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Siennie                   -  Zofia  Bidzińska                                             
9.P.o.  Dyrektora  Zakładu  Usług Komunalnych  w  Siennie     -  Krzysztof  Senderowski 
10.Sołtysi                                                                                                    -  24  osoby 
 
Porządek  obrad :     
1.Otwarcie  obrad .   
2.Przyjęcie  protokołu  Nr XXII/2012  z  sesji  odbytej  w  dniu  14  listopada  2012  roku . 
3.Sprawozdanie  z  pracy  Wójta  Gminy .  
4.Przyjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  Gminy  Sienno  na  2012  rok . 
5.Przyjęcie  uchwały w  sprawie  zmian w Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  na  lata  2012-2020 . 
6.Przyjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii 
    na  lata  2013-2015 . 
7.Przyjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 
    Problemów  Alkoholowych  na  2013  rok . 
8. Przyjęcie  uchwał   podatkowych : 
     1/ w  sprawie  obniżenia  średniej  ceny  skupu  żyta  przyjmowaną  jako  podstawa  obliczenia 
        podatku  rolnego  na  2013  rok ; 
     2/w  sprawie  obniżenia  średniej  ceny  sprzedaży drewna  przyjmowana  jako  podstawa  obliczenia 
        podatku  leśnego  na  2013  rok ; 
     3/w  sprawie  określenia  stawek  podatku  od nieruchomości  na  2013  rok ; 
     4/w  sprawie  określenia  stawek  podatku  od  środków  transportowych  na  2013  rok . 
9.Przedstawienie projektu  budżetu  Gminy  Sienno  na  2013  rok . 
10.Przedstawienie  wystąpienia  pokontrolnego z  kontroli  kompleksowej  przeprowadzonej   
      w  Urzędzie  Gminy  Sienno  w  2012  roku  przez   Regionalną  Izbę  Obrachunkową  w  Warszawie . 
11.Informacja  na  temat  oświadczeń  majątkowych . 
12.Interpelacje i  wnioski . 
 
Przebieg  obrad : 
Ad.1.Sesję  otworzył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński .  Powitał  radnych ,  Wójta  Gminy ,  
Zastępcę  Wójta  Gminy ,  Sekretarza  Gminy ,  sołtysów oraz  zaproszonych  gości .  Po  sprawdzeniu  
podpisów  na  liście  obecności  stwierdził  quorum  do  podejmowania  prawomocnych  uchwał .  
Nieobecni  usprawiedliwieni  byli  radni : Adam  Heba  i  Tadeusz  Zagożdżon .                                                                                                                                                               
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  przedstawił  porządek  obrad .   
Nie  zgłoszono  uwag  ani  wniosków  do  porządku  obrad .      
                                                                          
Ad.2.Radny  Zbigniew  Tuzinek  zgłosił  uwagi  do protokołu  Nr XXII/2012  z  sesji  odbytej  w  dniu  14  
listopada  2012  roku .  Na  stronie  drugiej  protokołu uzupełnienie zapisu  wypowiedzi  radnego  Tuzinka  
zdaniem ,  że  zapoznając  się  ze  studium  kilka  razy  napotkał  zapis ,  że  ziemie  I-III  klasy  są  chronione 
oraz  na  stronie  trzeciej  uzupełnienie  o  wypowiedź ,  że  strefy  ochronne  zostały  uszczuplone  aby  
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mogła  powstać  inwestycja dom  weselny  w  Nowej  Wsi .  Zwrócił  też  uwagę  na  błąd  techniczny .  W  
zapisie  kwoty  środków zabrakło  jednej  cyfry „0” -  zamiast  100.000 zł  jest  10.000 zł .   
Nie  zgłoszono  innych  uwag  do  protokołu  z  poprzedniej  sesji . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  protokołu . 
Rada  przyjęła  protokół   Nr  XXII/2012  w  głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie ,  13 głosami  za ,  na  
ustawowy  skład  15  radnych . 

                                                                                                                                                                                          
Ad.3.Wójt  Gminy  Stanisław  Pora  złożył  sprawozdanie  ze  swojej  pracy  w  okresie  pomiędzy  sesjami  
informując  o  następujących  sprawach : 
-wydano  trzy  zarządzenia ; 
-skierowano  do  Rady  Gminy  cztery  projekty  uchwał ; 
-wybrano  wykonawcę  przebudowy  świetlicy  wiejskiej w Osówce:  PPHU  DAWBUD  Paweł  Grzywacz  
 z  Pionek  za  cenę  349.900,90 zł ;  
-podpisano  umowę  na  dotację  z  PROW    na  budowę  sieci  kanalizacyjnej  w  Tarnówku  
  w  wysokości  1.146.300 zł ; 
-powierzono  Panu  Krzysztofowi  Senderowskiemu  pełnienie  obowiązków  kierownika  ZUK   
 do  końca  2012  roku  w  związku  z przebywaniem  Pana  Bohdana  Przydatka  na  zwolnieniu  lekarskim . 
Nie  zgłoszono  uwag ,  ani  pytań  do  sprawozdania  Wójta . 
 

Ad.4. Skarbnik  Gminy  Jolanta  Karolik  przedstawiła  proponowane  do  wprowadzenia  zmiany   
w  Uchwale  Budżetowej  na  rok  2012 .  Poprosiła  o  zgodę  na  wprowadzenie  dodatkowych  
zmian ,  których  nie  ma  w  projekcie  uchwały  przesłanej  radnym , a  są  pilne .  Jest  to  
dodatkowa  kwota  dotacji  na   usuwanie  azbestu  w  wysokości  17.205,90 zł ,  zmniejszenie   
o  377,60 zł  po  podpisaniu  umowy  planowanej  kwoty  na  realizację  programu  w  ZS   
w Jaworze  Soleckim  oraz  zmiana  klasyfikacji  - przeniesienia  między  rozdziałami  z  80195  do  
80104  po  stronie  dochodów  i  wydatków .  Poinformowała ,  iż  w  stosunku  do projektu  
przesłanego  radnym  dochody  i wydatki zwiększą  się  o  kwotę  16.828,30 zł .  Skarbnik  Gminy  
przestrzegła ,  iż  może  zajść  konieczność  zwiększenia  środków  na  wynagrodzenia  
w  jednostkach  oświatowych . 
Rada  wyraziła  zgodę  na  wprowadzenie  dodatkowych  zmian  przez  aklamację . 
Radny  Zbigniew  Tuzinek  poprosił  o  wyjaśnienie źródeł  finansowania  zakupu  urządzeń  dla 
OSP  w  Kochanówce .  Zapytał ,  czy  jednostka  miała  własny  wkład . 
Skarbnik  Gminy  wyjaśniła ,  iż  OSP  przekazała  w  formie  darowizny  środki  uzyskane  przez  
jednostkę  z  dotacji  . 
Radny  Paweł  Pastuszka  w  uzupełnieniu  wyjaśnił  ,  iż  OSP  przekazało  darowiznę , aby  Urząd  
Gminy  sfinansował  zakup  sprzętu ,  koszt  zakupu  wyniesie  40.000 zł . 
Radny  Zbigniew  Tuzinek  zapytał   z  czego  wynika zwiększenie  planu  wydatków  do  szkół   
w  Siennie  i  Jaworze  Soleckim ,  czy  z  niedoszacowania ,  czy  ze  zwiększenia  wynagrodzeń . 
Skarbnik  Gminy  Jolanta  Karolik  wyjaśniła ,  iż  przy  projektowaniu  budżetu  zastosowano  
oszczędności ,  a  teraz  doszedł  wzrost  składki  rentowej ,  są  skutki  podwyżek ,  dodatek   
i  stąd  wzięły  się  braki . 
Wójt  Gminy  zaznaczył ,  iż  podwyżki  nie  są  zależne  od  gminy ,  są  ustalane  odgórnie . 
Radny  Zbigniew  Tuzinek  zapytał,  z  czego   wynika  wzrost  o  16.000 zł  dotacji  dla  GOK   
w  Siennie . 
Skarbnik  Gminy  wyjaśniła ,  iż  jest  to  na  zakup  sprzętu  komputerowego  i  zwiększenie  
kosztów  organizacji  imprez . 
Nie  zgłoszono  innych  pytań  do  projektu  uchwały . 
Przewodniczący  Komisji  Budżetowej Paweł  Pastuszka  poinformował ,  iż  komisja  
zaopiniowała  projekt  uchwały  pozytywnie  . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  zarządził  głosowanie  nad   przyjęciem  
uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Budżetowej  na  2012  rok . 
Rada  przyjęła  uchwałę  Nr XXIII/100/2012  w  głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie ,  13  głosami  
za ,  na  ustawowy  skład  15  radnych . 
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Ad.5. Skarbnik  Gminy  Jolanta  Karolik  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian   
w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  na  lata  2012-2020 .   
Nie  zgłoszono  pytań  ani  uwag  do  projektu  uchwały . 
Przewodniczący  Komisji  Budżetowej Paweł  Pastuszka  poinformował ,  iż  komisja  
zaopiniowała  projekt  uchwały pozytywnie  . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  zarządził  głosowanie  nad   przyjęciem  
uchwały . 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXIII/101/2012  w  głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie ,  13  głosami  za ,  
na  ustawowy  skład  15  radnych . 
 

Ad.6. Sekretarz  Gminy  Piotr  Dąbrowski  udzielił  wyjaśnień  do  projektu  uchwały  w  sprawie  
przyjęcia  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii  na  lata  2013-2015 .  
Nie  zgłoszono  pytań  ani  uwag  do  projektu  uchwały . 
Przewodniczący  Komisji  Oświaty  Kultury  i  Zdrowia  Krzysztof  Sieczka  poinformował ,  iż  
komisja  zaopiniowała  projekt  uchwały pozytywnie . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  zarządził  głosowanie  nad   przyjęciem  
uchwały . 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXIII/102/2012  w  głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie ,  13  głosami  za ,  
na  ustawowy  skład  15  radnych . 
 

 Ad.7. Sekretarz  Gminy  Piotr  Dąbrowski  udzielił  wyjaśnień  do  projektu  uchwały  w  sprawie  
przyjęcia  Gminnego Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  na  2013  rok .  

Zwrócił  uwagę  na  spadek  wpływów  z  opłaty  za  wydanie  zezwoleń  na  sprzedaż  alkoholu.  
Poinformował ,  iż   osoby prowadzące  sprzedaż  alkoholu sygnalizują ,  że  będą  rezygnować ,  
ponieważ  spadają  dochody  ze  sprzedaży,  a  opłatę  trzeba  będzie  wnosić  jednorazowo  na  
początku  roku .  Poinformował  też ,  iż  wszystkie  środki  są  wydatkowane  w  całości  zgodnie  
z  preliminarzem .  Podkreślił ,  iż  środki  te  muszą  być  wydawane  prawidłowo ,  aby  R.I.O  nie  
miało  uwag . 
Nie  zgłoszono  pytań  ani  uwag  do  projektu  uchwały . 
Przewodniczący  Komisji  Oświaty  Kultury  i  Zdrowia  Krzysztof  Sieczka  poinformował ,  iż  
komisja  zaopiniowała  projekt  uchwały  pozytywnie  . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  zarządził  głosowanie  nad   przyjęciem  
uchwały . 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXIII/103/2012  w  głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie ,  13  głosami  za ,  
na  ustawowy  skład  15  radnych . 
 
Ad.8. 1/Wójt Gminy Stanisław Pora przedstawił propozycję stawki podatku rolnego w  wysokości 
40 zł za 1  dt . Wskazał ,  iż  Rada  Gminy  ustalając  stawkę  ma  obowiązek  odniesienia  się  do  
stawki  ogłoszonej  przez  Prezesa  GUS ,  która  w  br.  wynosi  75,86 zł  za  1 dt - stawka  
podawana  przez  Prezesa  GUS  jest  zwykle  obniżana  przez  Radę .   Podkreślił ,  że  brane  są  
też  pod  uwagę  stawki  obowiązujące   w  gminach  powiatu  lipskiego  oraz ,  że   proponowana  
cena  40 zł  jest  najniższa  w  powiecie  lipskim .  Dalej  Wójt  Gminy  poinformował,  iż  
uczestniczył  w  dwóch  posiedzeniach  komisji ,  które  zaproponowały  na  2013  rok  stawkę  
podatku  rolnego  w  wysokości  39  zł .  Wójt  Gminy  poinformował ,  iż  wyraża  zgodę  na  
stawkę  39  zł  za  1  dt  i  wniósł  o  przegłosowanie  tej  stawki . 
Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  Adam  Mazur  
poinformował ,  iż  komisja  opiniuje  pozytywnie  stawkę  podatku  rolnego  w  wysokości  39 zł  
oraz  stawkę  podatku  leśnego w   wysokości  100 zł . 
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Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  odnosząc  się  do  propozycji  podwyższenia  
podatku  rolnego  powiedział ,  iż  w  innych  latach  głosował  za  podwyższeniem  podatku  ,   
a  w  tym  roku  ma  dylemat .  W  jego  rejonie  były wichury  i  było  gradobicia .  Niektóre  
uprawy  zostały  doszczętnie  zniszczone ,  tak ,  że  rolnicy  nawet  nie  zbierali  plonów ,  tylko  
zaorali  pola ,  dlatego  ciężko  mu  będzie  głosować  za  podwyższeniem  stawki  podatku . 
Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  Paweł  Pastuszka  poinformował , iż  Komisja  wnosi   
o przyjęcie stawki 39  zł  .  Zaznaczył ,  iż  propozycję tę komisja ustaliła  po  długich  dyskusjach . 
Nie  zgłoszono  innych  głosów  wniosków  ani  uwag  do  projektu  uchwały . 
Przewodniczący  Rady Gminy  Antoni  Ćwikliński  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  uchwały  
w  sprawie  obniżenia  średniej  ceny  skupu  żyta  przyjmowaną  jako  podstawa  obliczenia 
podatku  rolnego  na  2013  rok  ze  stawką  39  zł  za  1  dt. 
Rada  przyjęła  uchwałę  Nr  XXIII/104/2012  w  głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie , 13  głosami  
za  ,  na  ustawowy  skład  15  radnych . 
2/Wójt  Gminy  Stanisław  Pora  przedstawił  propozycję  ceny sprzedaży drewna przyjmowaną 
jako podstawa obliczania  podatku  leśnego na 2013 rok .  Wójt  zaproponował  stawkę  100 zł  
przy  obowiązującej  w  br.  90 zł ,  tj.  wzrost  o  10  zł .  Poinformował ,  iż  stawka  ogłoszona  
przez  Prezesa  GUS  to  186,42 zł ,  proponowane  100 zł  to  trochę  powyżej  50% .  Nadmienił ,  
iż  niektóre  gminy  nie  stosują  obniżenia  i  przyjmują  stawkę  w  wysokości  ogłaszanej  przez  
GUS . 
Nie  zgłoszono  wniosków  ani  uwag  do  projektu  uchwały w  sprawie  obniżenia średniej ceny 
sprzedaży drewna przyjmowaną jako podstawa obliczania podatku  leśnego na 2013 rok . 
Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  Paweł  Pastuszka  poinformował , iż  komisja  opiniuje  
pozytywnie  proponowaną  przez  Wójta  Gminy  stawkę  100 zł . 
Rada przyjęła  uchwałę Nr XXIII/105/2012  w  głosowaniu jawnym ,  jednogłośnie ,  13  głosami  za ,  
na  ustawowy  skład  15  radnych . 
3/Wójt  Gminy  Stanisław  Pora  przedstawił  proponowane  do  przyjęcia  na 2013  rok  stawki  
podatku  od  nieruchomości  podając  dla  porównania  stawki  obowiązujące  w  2012  roku .  Na  
koniec  wypowiedzi  podkreślił ,  iż  stawki  ogłaszane  corocznie  przez  GUS  są  coraz  wyższe ,  
dąży  do  tego  aby  stawki  obowiązujące  w  gminie  Sienno   nie  były  mniejsze ,  niż  50%  
stawek  ogłaszanych  przez  GUS . 
Nie  zgłoszono  pytań  ani  uwag  do  projektu  uchwały . 
Przewodniczący Komisji Budżetowej Paweł Pastuszka  poinformował ,  iż  komisja  zaopiniowała  
pozytywnie proponowane  przez Wójta Gminy  stawki  podatku  od  nieruchomości  na  2013 rok . 
Przewodniczący Rady Gminy  Antoni Ćwikliński zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem uchwały . 
Rada przyjęła  uchwałę  Nr XXIII/106/2012  w  głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie , 13  głosami za 
na  ustawowy  skład  15 radnych . 
4/Wójt  Gminy  przedstawił  proponowane  wysokości  stawek  podatków  od  środków  
transportowych  na  2013  rok .  Wskazał ,  iż  w  niektórych  przypadkach  wzrost  jest  znaczny  
np.  w  samochodach  ciężarowych  o  DCM  12-15 t ,  ale  takich  samochodów  jest  niewiele   
w  gminie .  W  przypadku samochodów  „Star” używanych do celów rolniczych  wzrost  o 150 zł 
nie  jest  duży . 
Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  Paweł  Pastuszka  poinformował ,  iż  komisja  
zaopiniowała  proponowane  stawki  podatku  od  środków  transportowych  na  2013 rok 
pozytywnie. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  
uchwały . 
Rada przyjęła uchwałę  Nr XXIII/107/2012  w  głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie ,  13  głosami za ,  
na  ustawowy  skład  15 radnych . 
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Ad.9.Wójt  Gminy  Stanisław  Pora  przedstawił  projekt  budżetu  Gminy  Sienno  na  rok  2013 .  
Zwrócił  uwagę  na  deficyt  w  oświacie ,  brak  środków  na  inwestycje . 
Skarbnik  Gminy  Jolanta  Karolik  poinformowała ,  iż  według  budżetów  zaplanowanych  do  
projektu  budżetu  gminy  na  2013  rok  przez  dyrektorów  szkół  deficyt  w  oświacie  wynosił   
2.800.000 zł  .  Środki  na  oświatę  zostały  uszczuplone  o  300.000 zł  aby  móc  zamknąć  
budżet  i  w  tej  chwili  jest  to  2.500.000 zł. 
Wójt  Gminy  Stanisław  Pora  wskazał ,  iż  takie  uszczuplenie  oznacza  ,  że  pod  koniec  
przyszłego  roku  może  zabraknąć  środków  na  oświatę .  Następnie  wskazał ,  iż budżet  na  
2013  rok jest  bardzo  skromny ,  w  zakresie  inwestycji zaplanowana została  tylko modernizacja 
świetlicy  w Osówce ,  ponieważ  jest  podpisana  umowa  na  dotację ,  a  następny  rok  będzie  
jeszcze  gorszy .  Zwrócił  uwagę ,  że  należy  szukać  źródeł  dochodów dla  gminy ,  bo  sytuacja  
jest  trudna .  Wskazał , iż  jedną  z  możliwości  są  elektrownie  wiatrowe .  Wskazał  też ,  iż  
wymogi  obligują  do  korzystania  z  energii  odnawialnej .  Poinformował  o  możliwości  
pozyskiwania  energii  z paneli  słonecznych .   Poinformował ,  że  miał  możliwość  obejrzenia  
działania  tego  systemu  w  gminie Wierzchosławice  .  System  się  sprawdza ,  ale  jego 
wdrożenie  jest  bardzo  kosztowne .    Gmina  nie  może  prowadzić  takiej  działalności  i   trzeba  
byłoby  powołać  spółkę ,   np. ZUK .  Trzeba  byłoby  też  mieć  na  początek ,  na  rozruch  około  
1.000.000 zł ,  a  takich  środków  gmina  nie  ma .  Wójt  Gminy  podkreślił ,  iż  w  gminie  Sienno  
są  warunki  do  pozyskiwania  energii  odnawialnej .  Występują  wiatry ,  które  zawiewają  drogi  
zimą ,  duża  ilość  dni  słonecznych  powodujących  suszę  i  dobrze  byłoby  te  warunki  
wykorzystać  dla  dobra  gminy .  W  przeciwnym  razie  czeka  gminę  wybór -  albo  drastyczne  
cięcia  w  wydatkach ,  co  jest  niepopularne ,  albo  nie  zamknięcie  budżetu  . 
Nie  zgłoszono  pytań . 
Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  Adam  Mazur  wyraził  
opinię , iż  sytuacja  finansowa  gminy  jest  nieciekawa ,  Komisja  nie  widzi  możliwości  
naniesienia  poprawek  w  projekcie  budżetu  gminy  na  2013  rok  przedstawionym  przez  Wójta  
Gminy . 
Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  Paweł  Pastuszka  przedstawił  wystąpienie  w  sprawie  
projektu  budżetu  Gminy  Sienno  na  2013  rok .   Wskazał ,  iż  układając  projekt  budżetu  Wójt  
Gminy  brał  pod  uwagę  przede  wszystkim  stan  finansów  gminy . Wydatki  w  dużym  stopniu  
pochłania  utrzymanie  oświaty ,  dochody  determinują  przede  wszystkim  wpływy  z  
podatków ,  które  w  Gminie Sienno są  na niskim poziomie w porównaniu  z  innymi  podobnymi  
gminami .  Wskazał , iż  w  projekcie  budżetu  na  2013  rok  zabrakło  wielu  zadań  wynikających  
z  potrzeb  zgłaszanych  przez  radnych ,  sołtysów  i  mieszkańców .  Poinformował ,  iż  Komisja  
widzi  potrzeby  i  popiera  je ,  ale  zdaje  sobie  sprawę ,  że  ich  wprowadzenie  do  budżetu  jest  
na  obecną  chwilę  niemożliwe .  Przedstawił  zadania ,  które  Komisja  postrzega  jako  
konieczne  do  realizacji ,  tj.  priorytetowo - remont  ulicy  Partyzantów  w  Siennie ,  która  jest  w 
bardzo  złym  stanie ; dokończenie  odcinków  dróg :  Wierzchowiska ,  Mała  Krzyżanówka ,  
Jaworska  Wola ,  Dębowe  Pole  oraz  remont  dróg  w  Leśniczówce ,  Kadłubku  i  Osówka-
Wygoda .  Przewodniczący  Komisji  wskazał  również  na  niedokończone  zadania :  budowa  
ośrodka  sportowo – rekreacyjnego  w  Siennie ,  wodociągowanie  gminy  o miejscowości  
Aleksandrów  i  Wierzchowiska .  Jako  konieczne  komisja  wskazała  dokończenie  kanalizacji  w 
Siennie  i  dalsza  modernizacja  oczyszczalni ścieków . Komisja  wskazała ,  że nie  zaplanowano  
też  środków  na  budowę  świetlicy  w Aleksandrowie  i  remont  świetlicy  w  Kochanówce .  
Przewodniczący  Komisji  wskazał ,  iż  wydatki  generuje  oświata  i  trzeba  pomyśleć  o  
zmianach  ,  poczynieniu  oszczędności . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  zwrócił  uwagę ,  iż  gminie  brakuje  funduszy .  
Wskazał,  iż  będzie  to  kolejny  trudny  rok  ,  ale  następny  będzie  jeszcze  gorszy ,  wystarczy  
tylko  na  bieżące  utrzymanie .  Przez  dwa  lata  nie  można  planować  żadnych  inwestycji .  
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Przewodniczący  Rady  Gminy  wskazał , iż  gminy  upadają ,  budżety  pochłania  oświata ,  bo  
stawki  są  ustawiane  i  narzucane  odgórnie .   Zasugerował ,  że  może  należałoby  zostawić  
jedną szkołę publiczną ,  a  jedną  szkołę  zrobić stowarzyszeniową .  Przewodniczący  Rady 
Gminy podkreślił  ,  iż  nie  można  obciążać  podatkami  rolnika ,  trzeba  myśleć  o  pozyskaniu  
środków . 
Radny  Zbigniew  Tuzinek   odniósł  się  do  wysokości  wynagrodzeń .  Zwrócił  uwagę ,  że  kogo  
by  nie  zapytać ,  to  nikt  nie  powie ,  że  zarabia  za  dużo  .  Stwierdził ,  iż  pensje  w  szkołach  
publicznych  nie  są  małe .  W  szkołach  stowarzyszeniowych  ludzie  pracują  za  mniejsze  
pieniądze  i  jakoś  to  jest .  Radny  zwrócił  uwagę ,  że  wysokość  zarobków  jest  sprawą  
względną  w  zależności  od  miejsca -  1.500 zł  w  Siennie   a  w  Warszawie  to  zupełnie  co  
innego ,  tak  samo  7.000 zł  w  Warszawie  a  w  Siennie  .  Stwierdził ,  że  nie  wie ,  czy  1.500 zł  
pensja  pracownika  administracji  w  gminie  to  mało , a  czy  2.700  zł  w  administracji  szkoły  w 
Siennie  to  dużo . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  wyjaśnił ,  iż  chodziło  mu  o  to ,  że  wynagrodzenie  nauczycieli  
ustalane  jest  odgórnie . 
Radny  Zbigniew  Tuzinek  wskazał ,  iż  chodziło  mu  o  różnicę  w wynagrodzeniach  
administracji w  gminie  i  w  szkole .  Zwrócił  uwagę ,  że  pobory  pracowników  administracji   
w  gminie  są  żenująco  niskie ,  chociaż  w  ubiegłym  roku  Wójt  przewidywał  podwyżki .   
W  sprawie  oszczędności  w  oświacie  zasugerował ,  że może  należałoby  zaoszczędzić  całe  
2.500.000 zł  i  obydwie  szkoły  zrobić  stowarzyszeniowe .  W sprawie  stawek  wynagrodzeń  
nauczycieli  wskazał ,  iż  nauczyciele  mają  silne  związki  zawodowe ,  które  bronią  praw 
nauczycieli  i  negocjują  warunki .  Wyraził  opinię ,  iż  rząd  dusi  małe  samorządy ,  które  nie  
mają  przemysłu ,  usług ,  tylko  rolnictwo .  Stwierdził  ,  że  jeśli  podnosi  się  wynagrodzenia  to  
powinno  to  dotyczyć  wszystkich , a  nie  tylko  jednej  grupy .  W  dalszej  części  wypowiedzi  
odniósł  się  do  energii   odnawialnej  wskazując , że  oprócz  wiatraków  i  fotowoltaiki  jest  
jeszcze  możliwość  pozyskiwania  energii  geotermalnej .  Przypomniał ,  iż  kierownik  ZUK  
sugerował  od  dawna  wybudowanie  jednej  dużej  kotłowni  dla  Sienna .  Wskazał , iż  na  takie  
cele  udzielane  są  z  ARiMR  kredyty  pomostowe ,  może  też  znalazłyby  się  osoby  chętne  do  
zainwestowania .  Taka  forma  jest  możliwa ,  bo  fotowoltaiki  są  kosztowne ,  trzeba  dużo  
zainwestować  zanim  zaczną  przynosić  zyski . 
Radny  Krzysztof  Sieczka  sprostował  informację  dotyczącą  wysokości  wynagrodzeń  
pracowników  administracji  w  gminie  i  w  szkole  podaną  przez  radnego  Tuzinka .   
Sołtys  wsi  Dębowe  Pole  poprosiła  o  uwzględnienie  w  budżecie  na  2013  rok  wniosku  o  
dokończenie  budowy  drogi  w  Dębowym  Polu .  Argumentowała  wniosek  tym ,  iż  jest  to  
droga  przy  pomniku ,  gdzie  co  roku  odbywa  się  Msza  Święta  z  udziałem  kombatantów , 
młodzieży ,  mieszkańców  gminy . 
Nie  zgłoszono  innych  wniosków . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  zarządził  dwudziestominutową  przerwę . 
Po  przerwie  wznowiono  obrady .  Sesję  opuścił  po  uprzednim  usprawiedliwieniu  radny  
Grzegorz  Baranowski . 
 
Ad.10.Skarbnik  Gminy  Jolanta  Karolik  odczytała  wystąpienie  pokontrolne   WK.0920.58.2012 
Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Warszawie  z  dnia  22  października  2012  roku   dotyczące  
kontroli  kompleksowej  R.I.O  przeprowadzonej  w  Urzędzie  Gminy  Sienno  w  2012  roku . 
Wójt  Gminy  Stanisław  Pora  poinformował ,  iż  kontrola  prowadzona  przez  R.I.O  była  
bardzo  drobiazgowa .  Nie  stwierdzono  przestępstw ,  złamania  dyscypliny  finansowej  ani  
żadnych  poważnych  uchybień  skutkujących  karami  przewidzianymi  prawem .  Kontrola  
wykazała  wiele  niedociągnięć ,  które  należy  poprawić ,  m.in.  umowa  z  bankiem -  nie  
musiało  być  przetargu  na  obsługę ;  gmina  zaplanowała  politykę  finansową  dla  GOPS  a  nie  
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powinna,  bo  jest  to  odrębna  jednostka ;  nie  można  płacić  za  przejazdy  zawodników  LKS  
„Zawisza”  na  mecze  z  funduszu  alkoholowego . 
Radny  Adam  Mazur  opuścił  salę  obrad . 
Radna  Lidia  Łepecka  zapytała  o  jakie  nieruchomości  chodziło ,  że  nie  zostały  ogłoszone  do  
przetargu . 
Sekretarz  Gminy  Piotr  Dąbrowski  wyjaśnił ,  iż  chodziło  o  ogłoszenie  o  prawie  pierwokupu .  
Podkreślił ,  iż  przepisy  te  stosuje  się  do  mienia  odzyskanego ,  takiego  jak  np. „mienie  
zaburzańskie” . 
Radny  Zbigniew  Tuzinek  wskazał , iż  w  wystąpieniu  R.I.O  mówi  się  ,  że  nie  wolno  
finansować  przejazdów  zawodników  LKS  „Zawisza”  na  mecze  i  zapytał  czego  dotyczą  
zaplanowane  w  preliminarzu  wydatków środki  pod  pozycją „dofinansowanie  przejazdów  na 
imprezy  kulturalne  i  sportowe”. 
Radny  Adam  Mazur  powrócił  na  salę  obrad . 
Wójt Gminy Stanisław Pora odpowiedział ,  iż  kierownik GOPS miała  złożone  zapotrzebowanie ,  
może  to  być  na  przewóz  do  teatru ,  na  imprezy  profilaktyczne ,  sportowe  i  inne . 
Innych  pytań  nie  zgłoszono . 
 
Ad.11.Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  odczytał  informację  dotyczącą  
oświadczeń  majątkowych  radnych . 
Wójt  Gminy  Stanisław  Pora  poinformował ,  iż  pracownicy  Urzędu  Gminy  i  kierownicy  
jednostek  złożyli  prawidłowe  oświadczenia  majątkowe  ,  stwierdzono  tylko  drobne  
niedociągnięcia . 
Nie  zgłoszono  pytań  do  przedstawionych  informacji . 
 
Ad.12.Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  udzielił  głosu  przedstawicielom  firmy  
„Contino”. 
Przedstawiciel  firmy  „Contino” poinformował ,  iż  obecność  firmy  na  sesji  spowodowana  
jest  uzyskaną  informacją  o   burzliwym  przebiegu  poprzedniej  sesji  Rady  Gminy  Sienno   
w  związku  z  wiatrakami ,  na  której  padło  wiele  nieprawdziwych  twierdzeń .  Zaznaczył ,  iż  
firma  nie  chce  agitować , a  tylko  przedstawić  fakty .  Zadeklarował ,  że  jeżeli  do  końca  2014  
roku  firmie  uda  się  rozpocząć  budowę  przekażą  dla  gminy  650.000 zł ,  jeżeli  do  końca  
2015  roku  przekażą  450.000 zł  z  racji  opóźnienia . 
Przedstawiciel  firmy  Pan  Zbigniew  Salomon  poinformował ,  iż  ma  wejść  w  życie  ustawa  
sankcjonująca  energię  ze  źródeł  odnawialnych .  Na obecną  chwilę  ustawa  preferuje  
fotowoltaikę .  Sienno  ma  ku  temu  warunki ,  ale  fotowoltaika  nie  ma przyszłości .  
Elektrownie  wiatrowe  dają  infrastrukturę .  Podkreślił ,  iż  nowe  źródła  energii  odnawialnej  
nie  powstaną ,  jeśli  nie  będzie  tego  w  planie  zagospodarowania  przestrzennego . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  poprosił  o  wytłumaczenie  sprawy  odległości  
turbin  od  zabudowań .  W  studium  jest  500 mb ,  a  firma  podaje ,  że  ma  być  więcej .   
Pan  Zbigniew  Salomon  wyjaśnił  , iż  rzeczywista  odległość  jest  750  mb  i  więcej . 
Sołtys  wsi  Aleksandrów  zgłosiła ,  że  trzeba  uwzględnić  wodociąg . 
Zapytano  przedstawiciela  firmy ,  czy  na  obszarach  I ,  II  i  III  klasy  ziemi  nie  będą  stawiane  
wiatraki . 
Pan  Zbigniew  Salomon  wyjaśnił  , iż  gruntów  chronionych  określonych  w  studium  jest  
niewiele .  Dopiero  w  planie  zagospodarowania  przestrzennego  zostaną  określone  
konkretne  lokalizacje ,  studium  tylko  wskazuje  obszary ,  gdzie  będą  lokalizowane . 
Sołtys  wsi  Kadłubek  poinformowała ,  iż  na zebraniach  we  wsi  były  pokazywane  mapy ,  
gdzie  wiatraki  zlokalizowane  były  w  konkretnych  miejscach , na  ziemiach  II  i  III  klasy . 
Przedstawiciel  firmy  „Contino”  wyjaśnił ,  iż  opłaty  za  odrolnienie  są  bardzo  duże  i  dlatego  
firma  będzie  starać  omijać  ziemie  II  i  III  klasy . 
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Wójt  Gminy  Stanisław  Pora  wyjaśnił ,  iż  odrolnienie  wymaga  zgody  Ministerstwa  Rolnictwa  
i  dużo  kosztuje ,  dla  firmy  jest  to  nieopłacalne . 
Przedstawiciel  firmy  „Contino”  zobowiązał  się  do wyjaśnienia  mieszkańcom  wszelkich  
wątpliwości , prosił  o  zgłaszanie  takiej  potrzeby . 
Radny  Zbigniew  Tuzinek  przekazał  informację z  posiedzenia  Powiatowej  Izby  Rolniczej  
dotyczącą  szkód  spowodowanych  przez  zwierzynę  łowną .  Przekazał ,  iż  przedstawiciel  
Okręgowej  Rady  Łowieckiej  prosił  o  zorganizowanie  sesji  z licznym   udziałem  
społeczeństwa ,  aby  poinformować  o  tym  wcale  nie  małym  problemie  szkód  wyrządzanych  
przez  zwierzynę  łowną . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Cwikliński  wyraził opinię ,  że  na  terenie  gminy  Sienno  
nie  ma  znaczących  szkód  tego  typu . 
Radny  Zbigniew  Tuzinek  poinformował ,  iż  nie  zdawał  sobie  sprawy ,  ale  w terenie  
północnym  takie  szkody  występują ,  wcale  niemałe ,  zwłaszcza  w  sadach  i  na  uprawach   
w  pobliżu  lasów .   
Radny  Wojciech  Kaczorowski  zgłosił  wniosek  o  ustawienie  koszy  na  śmieci  na  ulicy  
Szkolnej . 
Radny  Krzysztof  Sieczka  podziękował  za  interwencję  i zamontowanie  lustra  na  
skrzyżowaniu  ulic  Radomskiej  i Lipskiej .  Wniósł  o  zamontowanie  lustra  przy  wyjeździe   
z  delikatesów  „Centrum” ,  co  ułatwi  wyjazd  samochodom  parkującym  przy  sklepie  p. Woś . 
Sołtys  wsi  Wierzchowiska  Pierwsze  zgłosił  wniosek  o  naprawienie  nawierzchni  drogi  
asfaltowej  pomiędzy  miejscowościami  w  Wierzchowiskach  oraz  wyrównanie  dołów  na  
drodze  od  Gozdawy  do  cmentarza . 
Sołtys  wsi  Osówka  zgłosił  wniosek  o uzupełnienie  lamp  w  oświetleniu  ulicznym . 
Radny  Stanisław  Jeruzal  zgłosił  wniosek   o  wyrównanie   nawierzchni  drogi  w  lesie do  
Ostrowca  Świętokrzyskiego .  Występująca  tam  poprzeczna  nierówność  powoduje ,  że  
samochody  są  podbijane  do  góry ,  jest  to  utrudnienie  i  zagrożenie  dla  kierowców . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  stwierdził ,  iż  jest  to  bardzo  niebezpieczne  miejsce ,  „czarny  
punkt” gdzie  są  częste  wypadki  drogowe  ze  skutkiem śmiertelnym ,  stoi  w  tym  miejscu  
kapliczka . 
Sołtys  wsi  Osówka  zasugerował ,  aby  interweniować  w  powiecie  o  wymalowanie  pasów  na  
tej  drodze ,  co  ułatwi  ruch . 
Nie  zgłoszono  innych  wniosków . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  odniósł  się  do  przebiegu  ostatniej  sesji .  
Stwierdził ,  iż  niedopuszczalne  jest  aby  uczestniczący  w  sesji  mieszkańcy    przeszkadzali   
w  sesji zabierając  w  sposób  niezorganizowany głos , aby  ubliżali  w  wypowiedzi .  Jeśli  
mieszkańcy  mieli  do  przekazania  stanowisko  powinni  wytypować  przedstawicieli .  Prosił  o  
powagę  oraz  poszanowanie  sesji  i  Rady  . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  stwierdził ,  iż  porządek obrad  XXIII  sesji  
został  wyczerpany  i  zamknął  sesję . 
 
Sporządził : 
 
                                                                                                      Przewodniczący  Rady  Gminy 
 
                                                                                                               Antoni    Ćwikliński 


